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به گزارش مجله خبری غذا و دارو، روز یکشنبه نهم آذرماه نشستی با حضور رئیس
هیاتمدیره و مدیران تعدادی از شرکتهای عضور در محل دفتر سندیکا با محوریت تسهیلات

و جوایز در زمینه داروهای تحت کنترل برگزار شد.

به گفته دکتر عبدهزاده این جلسه در امتداد نشست مشترک سندیکاها و انجمنهای
دارویی برای مدیریت زنجیره تامین داروست و پیش از این نیز جلسات متعدد ديگري

برگزار شده و به مساله قیمتگذاری پرداخته شده است.

او با برشمردن  كنترل انواع روشهای تخفیف و جایزه و سوابق اين امر تاکید کرد:
این مساله در حال حاضر  با توجه به حساسیت تامين دارو تبعات زیادی خواهد داشت و
نتیجه این روند آسیب به صنعت و كمبود دارو بوده و باید درباره آن تصمیم جدی و

اجرایی بگيريم ،دانشگاهها میدانند که میتوانند از شرکتها جایزه و تخفیف بگیرند
ولی اگر این روش ادامه پیدا کند به ورشکستگی صنعت منجر میشود.

رئیس هیاتمدیره در ادامه گفت: ما نمیتوانیم از یک طرف با سازمان برای قیمتگذاری
صحیح مذاکره کنیم و از طرف دیگر دانشگاهها براي تخفيف با شرکتها پيش شرط تعيين
كنند .ميشود روش قبلی را ادامه داد و همانطور که میدانیم بعضی شرکتها جایزه و

تخفیف بدهند تا همه ورشكست شوند ، راه حل دیگر این است که همه شرکتها با همفکری
و همراهی یکدیگر تصمیم جدی بگیرند و آنرا اجرایی کنند و تخفیفی ندهند. ما بررسی

و همفکری را از گروه داروهای تحت کنترل آغاز کردیم چون تعدادشان کمتر و
تصمیمگیری سادهتر است و برای گروههای دارویی دیگر هم بعنوان نمونه راحتتر اجرا

خواهد شد.

در ادامه هر کدام از حاضران تجربیات خود را از تخفیف و جایزه مطرح و تاکید شد
گاهی شرکتها به دلیل مشکلات مالی، تولید بیش از حد یا دارویی که ممکن است به

تاریخ انقضا نزدیک باشد؛ ناچار به تخفیف میشوند ولی باید در این مورد تصمیم جدی
گرفته و اجرایی شود. راهکارهایی مثل محدود کردن تولیدکننده، صادر نکردن پروانه
جدید و… نمی تواند موثر باشد چون کشور همیشه در دوره تحریم و کمبود ارز و دارو

نخواهد ماند. باید راهکاری ارائه شود که دائمی و موثر باشد و در دورههای بعدی هم
اجرایی باشد و کسی نتواند با شکایت از سازمان یا قانون جدید، آنرا تغییر دهد.

در این نشست تاکید شد یکی از بهترین روشهای کاهش و کنترل تخفیف و جایزه، فراهم
شدن امکان صادرات است تا با فروش تولید مازاد، حاشیه سود شرکتها نیز حفظ شود.
وزارت بهداشت و صمت بايد كمك كنند تا اين فرايند به درستي و سريع انجام شود.
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در پایان مقرر شد ضمن توقف هر گونه تخفيف و جايزه به هر شكل ،کارگروه داروهاي
تحت كنترل در سنديكا تشکیل شود و این مساله را پیگیری و ساماندهی کند.


